



**West African Ornithological Society
Société d'Ornithologie de l'Ouest
Africain**



**Join the WAOS and support
the future availability of free
pdfs on this website.**

<http://malimbus.free.fr/member.htm>

If this link does not work, please copy it to your browser and try again.

If you want to print this pdf, we suggest you begin on the next page (2) to conserve paper.

**Devenez membre de la
SOOA et soutenez la
disponibilité future des pdfs
gratuits sur ce site.**

<http://malimbus.free.fr/adhesion.htm>

Si ce lien ne fonctionne pas, veuillez le copier pour votre navigateur et réessayer.

Si vous souhaitez imprimer ce pdf, nous vous suggérons de commencer par la page suivante
(2) pour économiser du papier.

Request for bird observations from Niger

Since the appearance of Giraudoux *et al.*'s very useful *Avifaune du Niger: état des connaissances en 1986* (*Malimbus* 10: 1-140), a lot more has become known about the birds of Niger. In coordination with IUCN-Niger and the Département de Faune, Pêche et Pisciculture, we are trying to prepare an updated description of the avifauna of Niger. In this context we are requesting the assistance of all those who have, or know of, documentation of bird observations made in Niger. We are looking especially for previously unpublished information, but published information is very welcome, too. Of published information, please send us a copy or bibliographic reference (as complete as possible). For unpublished information, please mention as far as possible names of contributors, geographic references, dates of observations, description of habitats, the species recorded and any details for individual species regarding abundance, breeding, habitat preference and behaviour. For less common species a description of the birds observed would be appreciated. All information used will be duly acknowledged in any resulting publications.

Where possible, we prefer submitted records to be attributable to 30' squares (30' latitude by 30' longitude), or finer. Each 30' square is approximately 50 x 50 km, and is identified by the co-ordinates of its centre, as well as by the name of prominent town, lake *etc.* lying within it. The boundaries of each square can be identified with reasonable accuracy even on the Michelin 1:4,000,000 map of NW Africa. However, all data are welcome, even if they can be localised only as referring to, *e.g.*, "the road between Niamey and Maradi". To facilitate your work, we can send you copies of a checklist of bird species reported from Niger, on which the species observed at a particular site can be ticked, and other details added.

Joost Brouwer¹ & Wim Mullié²

¹ICRISAT Sahelian Centre, B.P. 12404, Niamey, Niger.

Tel. +227 722529, fax 734329, e-mail ICRISATSC@CGNET.COM.

From 15 Dec 94: Dept of Soil Science and Geology, P.O. Box 37, 6700 AA

Wageningen, The Netherlands. Tel. (0)8370 84410; fax (0)8370 82419.

²DFPV, B.P. 12625, Niamey, Niger. Tel. +227 732181, fax 732237.

Demande d'informations sur les oiseaux du Niger

En 1988 Giraudoux *et al.* ont publié *Avifaune du Niger: état des connaissances en 1986* (*Malimbus* 10: 1-140). Depuis la publication de cette liste très utile, les connaissances sur les oiseaux du Niger se sont beaucoup approfondies. En collaboration avec l'IUCN-Niger et le Département de Faune, Pêche et Pisciculture, nous entreprenons la révision de l'avifaune du Niger. Pour cela nous recherchons toutes observations et documentation sur les oiseaux au Niger. Aussi demandons-

nous l'assistance de tous ceux qui pourraient nous aider. Nous recherchons particulièrement les observations encore non publiées mais des photocopies d'articles publiés sont également les bienvenues. Dans ce dernier cas, veuillez nous envoyer soit une photocopie soit la référence bibliographique. Quant aux observations inédites, nous vous saurions gré de nous donner, si possible, les noms des observateurs, les coordonnées géographiques, les dates des observations, une description de l'habitat, les espèces observées et, pour chaque espèce, son degré d'abondance, son mode de nidification, son habitat préféré et son comportement. Pour les espèces plus rares, nous aimerons avoir plus de détails. Toute utilisation de vos observations sera citée dans les publications à paraître.

Nous préférons recevoir des listes d'espèces classées par carré de 30' (30' de latitude par 30' de longitude), ou même des surfaces plus réduites. Chaque carré de 30' mesure approximativement 50 x 50 km, et est identifié par les coordonnées de son centre et par le nom d'une ville, d'un lac *etc.*, situés dans ce carré. Les limites de chaque carré se distinguent assez facilement sur la carte Michelin du Nord-Ouest de l'Afrique au 1:4.000.000. Toutefois, toutes les données seront les bienvenues, même si on ne peut les localiser que, par exemple, "le long de la route entre Niamey et Maradi". Pour faciliter votre travail, nous pouvons vous envoyer la liste des espèces observées au Niger, sur laquelle vous indiquerez celles que vous avez observées, avec indication de la localité ainsi que les autres détails demandés.

Joost Brouwer¹ & Wim Mullié²

¹ICRISAT Sahelian Centre, B.P. 12404, Niamey, Niger.

Tel. +227 722529, fax 734329, e-mail ICRISATSC@CGNET.COM.

Du 15 déc 94: Dept. of Soil Science and Geology, P.O. Box 37, 6700 AA

Wageningen, The Netherlands. Tel. (0)8370 84410; fax (0)8370 82419.

²DFPV, B.P. 12625, Niamey, Niger. Tel. +227 732181, fax 732237.

Ornithological society and bird records in Plateau State, Nigeria

An ornithological society is being set up in Plateau State, Nigeria, and is anxious to secure as many records as possible from previous inhabitants of or visitors to the state. We should be very grateful if you could send records to the following address. Any enquiries about the society are also welcome.

Dr Mark Hopkins

TCNN, P.O. Box 64, Bukuru, Plateau State, Nigeria